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Membres de l’equip directiu de l’Escola d’El Sol i la Lluna reunits en una aula del centre en una imatge d’aquest dimecres. || Q. PASCUAL

Un inici de 
curs matiner

ACTUALITAT | P02

L’ensurt  de 
l’estiu: foc a 
un magatzem 
de carbons

Preludi de Festa 
Major amb la 
Medalla pòstuma 
a Albert Cornet

SUCCESSOS  | P07 MEDALLA DE LA VILA | P03

Les escoles de Castellar obriran portes 
el 6 de setembre a uns 3.800 alumnes 
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tema de la setmana curs 2023-2024

· Com es farà més amable l’en-
torn de les escoles?
Intentarem plantar-hi més arbres i 
incorporar nou mobiliari urbà com 
bancs i jardineres. També crea-
rem jocs perquè els nens i nenes pu-
guin jugar d’una manera espontà-
nia. També hi ha una conscienciació 
ambiental en el projecte. Es tracta 
de potenciar la bicicleta i el patinet 
per arribar als centres escolars, amb 
aparcabicicletes. Entre tots ens hem 
carregat tant el planeta que ara convé 
posar el fre de mà. No s’aposta per la 
comoditat, però sí per la seguretat i 
pel benestar ambiental. 

· La pacificació de l’entorn es-
colar seria com una superilla a  
Barcelona?
Exacte. Es tracta que a les escoles 
hi hagi el menys espai de fum possi-

“Volem entorns escolars segurs i amb benestar ambiental”

ENTREVISTA

ANNA RIERA
Regidora d’Educació

ble. A Barcelona, està molt clar. De 
vegades hi ha escoles en llocs molt 
transitats i ho han agraït moltíssim. 
A Castellar això ara és nou, ja que tot 
just les obres van començar el curs 
passat i ara han de finalitzar aquest 
setembre o octubre. La gent de Bar-
celona que ja ho ha provat està molt 
contenta perquè com que ara la tem-
peratura s’allarga, els nens es poden 
quedar una mica més a jugar al vol-
tant de l’escola.

· Es  comença a aplicar a les esco-
les el canvi de currículum. Hi ha 
canvi en els criteris d’avaluació?
Sí. Els infants han de veure un canvi 
i han de ser conscients d’allò que els 
demana el professorat. I no tant com 
antigament a fer controls. Ara  l’ava-
luació és més formativa, més conti-
nuada. Ara es pot avaluar com s’ex-
pressa l’alumnat, de com es treballa 
en grups cooperatius. No formem in-
fants perquè treballin de manera au-
tònoma i, per tant, és molt important 
saber-se relacionar.

· Quina és la situació actual dels 
centres educatius?
Les escoles van sortir de la pandèmia 

i l’any passat va ser molt intens. Els 
centres educatius van refer la nor-
malitat, després de refer la mateixa 
escola amb espais nous, nous patis 
i fins i tot els lavabos... Veníem de 
dos anys de canvis en l’àmbit digital. 
Després d’un any que semblava que 
tot estava controlat, el Departament 
d’Educació ens va fer aquest canvi 
de currículum, de criteris d’avalu-

ació i de calendari. Va ser una mica 
de trasbals. Ara sembla que tot està 
més paït i assumit.

· Hi haurà recursos per a l’escola 
inclusiva aquest any?
Aquest any m’encantaria poder veure 
després de tant de temps l’ordenació 
de recursos per a l’escola inclusiva, 
una actuació molt reclamada per fa-
mílies i centres. Es va aprovar un de-
cret d’inclusió fa molts anys i no s’ha 
portat a terme. Tots aquests diners 
que el curs passat es van invertir en 
aquestes tardes de lleure si s’hagues-
sin donat per recursos per a l’escola 
inclusiva perquè els nens els tenim 
des del primer dia o més docents per 
a reduir les ràtios... Ara a I3 a Caste-
llar tenim 20 alumnes. La ràtio s’ha 
disminuït perquè ha baixat la natali-
tat. Creiem que no hi ha full de ruta.

· Com està el projecte de l’Insti-
tut Escola Sant Esteve?
Aquest estiu s’ha pintat un dels edi-
ficis del Sant Esteve. M’agradaria 
que en aquest curs s’arrenquessin 
d’una vegada les obres de l’institut. 
Hi ha hagut moltes incidències, una 
pandèmia pel mig, l’empresa que 

La regidora Anna Riera.  || CEDIDA

havia de fer les obres va fer fallida  i 
ara les obres s’han traspassat a una 
altra. Els infants de la primera pro-
moció de secundària ja han acabat 
i no han vist el seu institut escola. 
Tot apunta que es podran comen-
çar les obres aquest curs. També 
esperem que comencin les obres 
de millora de la teulada de l’esco-
la Emili Carles-Tolrà i que encara 
que és competència de la Genera-
litat, les obres les assumirà l’Ajun-
tament. L’Escola Bressol El Coral 
també s’ha de renovar.

· Com ha d’afrontar el nou curs 
l’escola?
Tots els inicis són plens de nous rep-
tes amb l’objectiu comú de formar 
persones lliures, actives, responsa-
bles, crítiques, constructives però 
sobretot felices. Personalment a mi 
m’agrada comparar molt cada curs 
escolar com la travessa d’un viatge. 
De vegades, aquest viatge pot ser 
molt tranquil si el mar està calmat, 
però també hi ha dies de tempestes 
fortes. Segur que entre tots, i si en-
foquem cap a la mateixa direcció, 
encararem aquesta brúixola cap a 
l’estima als infants i joves.

Uns 3.800 infants i joves iniciaran el 
curs 2023-2024. Dimecres ho faran els 
alumnes de primària i secundària el 
dia 13 –un dia més tard que a la resta 
de Catalunya perquè a Castellar en-
cara és  Festa Major– els de cicles for-
matius, batxillerat i els de programes 
de formació i inserció (PFI). Quant a 
nova oferta formativa, l’Institut Cas-
tellar ofereix aquest curs un nou cicle 
formatiu de grau mitjà de logística.

Les classes s’avancen tres dies 
respecte al curs anterior amb la di-
ferència que “enguany es fa a jor-
nada completa, ja que la iniciativa 
de jornada intensiva per la qual va 
apostar la Generalitat durant tot el 
setembre  amb una oferta de tarda 
d’oci educatiu no va tenir gaire èxit 
per part de la comunitat educati-
va”, constata la regidora d’Educa-
ció, Anna Riera.

L’altra novetat d’aquest curs 
és el nou currículum a totes les eta-
pes educatives, una mesura que s’ha 
d’acabar d’implantar el curs que ve. 
Es tracta d’un instrument que servi-

rà per avançar “cap a una societat 
amb molt de reptes al davant”, as-
segura Riera, que afegeix que “abans 
tot era memoritzar i ara es tracta 
d’aprendre amb sentit”.

pacificació de l’entorn escolar

Una de les mesures que segurament 
es notarà més aquest curs és la paci-
ficació de l’entorn escolar. Si aquests 
dies passegeu pels voltants de les es-

3.800 alumnes començaran el curs
Enguany, les escoles 
estrenen un entorn 
pacificat com a espai 
d’estada i de joc

  Jordi Rius

facin entre 1r i 6è de primària en cen-
tres públics o concertats. Durant el 
mes de juliol, la Generalitat els va en-
viar a casa dels infants amb les dades 
i instruccions d’ús. Els vals, cadascun 
de 50 euros, s’han d’activar per poder 
ser utilitzats i es poden fer servir al-
hora o en dues compres diferents.  Es 
poden bescanviar en els establiments 
comercials adherits, que en el cas de 
Castellar són la Llibreria Papereria 
Vallès, les llibreries Punt i Coma i La 
Centraleta, Joguines Stop, FEDAC 
Castellar i Mi Casa.

Entre el més demanat, hi ha lli-
bres de text però també de lectura. I és 
que, com que a primària hi ha centres 
que tenen pocs llibres de text, hi ha fa-
mílies que han optat per comprar-ne de 
lectura. Carlos Higueras, de La Centra-
leta, creu que els vals “són una bona 
iniciativa” i que els clients “ja han 
començat a gastar-los”, encara que 
lamenta que la iniciativa només co-
breixi primària. La botiga Stop també 
s’ha sumat a la iniciativa i els seus res-
ponsables, Pepe Casajuana i Montse 
Vendrell, consideren que “és un bon 
ajut per a l’economia de les famíli-
es”. Els vals es poden utilitzar fins al 
30 de novembre. La regidora d’Edu-
cació considera que el Departament 
d’Educació podria haver donat direc-
tament aquests 100 euros “a les ma-
teixes escoles perquè els infants no 
haguessin de pagar la quota de l’AFA 
i es poguessin estalviar aquests 100 
euros de despeses de funcionament 
de material fungible”.

coles públiques de la vila, veureu  uns 
senyals de color groc i blau al carrer. 
“Es tracta de protegir les escoles 
perquè són uns llocs plens de vida, 
hi ha moltes persones a les hores 
d’entrada i sortida i s’aposta per-
què els centres escolars siguin uns 
llocs segurs i saludables amb espai 
d’estada de joc i menys contamina-
ció”, apunta la regidora d’Educació. 
És un pas més enllà del camí escolar i 

Riera considera que “és un canvi per 
al qual caldrà adaptació”.

val escolar

Una de les novetats d’aquest curs són 
els vals de 100 euros de material es-
colar (llibres de text i de lectura, dic-
cionaris, elements de papereria i es-
criptura, calculadores, motxilles i jocs 
educatius) que s’adreça a les famílies 
amb alumnes que el curs 2023-2024 

Als voltants de les escoles s’ha habilitat un entorn pacificat. A la imatge, l’espai que s’ha habilitat al voltant d’El Sol i la Lluna. || Q. P.
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Albert Cornet (1955-2022) en una imatge durant una actuació del Ball de Gitanes de Castellar. || ARXIU

Medalla a títol 
pòstum per a 
Albert Cornet
Aquest dijous al vespre es farà el lliurament 
de la Medalla de la Vila a un gran home 
de ciència, però també molt arrelat a 
les tradicions i vida castellarenques

 Redacció

La Comissió d’Honors i Distincions va 
acordar el mes de març passat amb 
el suport unànim del ple municipal 
l’atorgament a títol pòstum de la Me-
dalla de la Vila al castellarenc Albert 
Cornet Calveras. La distinció, que es 
lliurarà aquest dijous en un acte als 
Jardins del Palau Tolrà a partir de 
les 19.30 hores, reconeix la trajectò-
ria professional de Cornet com a ca-
tedràtic d’electrònica i investigador en 
enginyeria electrònica i biomèdica  a 
la Universtiat de Barcelona (UB). Al-
hora, també reconeix la seva implica-
ció en la vida cultural i esportiva del 
municipi, especialment al capdavant 
del Ball de Gitanes, entitat que va pre-
sidir durant 15 anys, i també com a ju-
gador de la UE Castellar i entrenador 
de la Penya Deportiva de Lahiguera.

Cornet va néixer a Gironella 
(Berguedà) el 27 d’abril del 1955, però 
ja de ben petit va venir a Castellar del 
Vallès  quan  els seus  pares  van  co-
mençar  a  treballar a l’empresa Tolrà. 
Es va escolaritzar primer a les Esco-
les Nacionals i posteriorment a l’es-
cola El Casal, on el van becar per po-
der-hi fer els estudis de batxillerat. Va 
estar sempre molt vinculat a aquest 
centre educatiu, primer fent-hi clas-
ses de suport, que compaginava amb 
els seus estudis universitaris, i des-
prés formant part activa de l’associ-

ació de famílies d’alumnes del centre. 
Van ser molts els alumnes de la vila 
que van poder assistir a les seves clas-
ses de reforç que impartia primer als 
domicilis dels nens i nenes i després 
a casa seva.

En l’àmbit esportiu, es va vincu-
lar de ben petit al món del futbol. A la 
temporada 1971-1972 va incorporar-se 
com a jugador a la Unió Esportiva 
Castellar. La temporada següent, va 
compaginar aquest club amb l’equip 
amateur local Penya Lara i va conti-
nuar jugant amb la Unió Esportiva 
Castellar fins a la temporada 1976-
1977. Tot i aconseguir fer les proves 
d’accés per jugar amb el FC Barcelo-
na, una lesió el va obligar a deixar els 
terrenys de joc. Més endavant, entre 
el 1982 i el 1983, va ser entrenador de 
la Penya Deportiva Lahiguera, i també 
va participar activament en la comis-
sió organitzadora dels actes del cen-
tenari de la UE Castellar.

Dins el món cultural castella-
renc, destaca la seva dedicació al Ball 
de Gitanes, entitat que va presidir du-
rant més de quinze anys. Una de les 
activitats que va tenir més ressò du-
rant la seva presidència va ser l’esde-
veniment organitzat per formar part 
del llibre rècord Guiness. Amb motiu 
de la celebració del 25è aniversari de 
ballades sense interrupció, l’entitat va 
proposar batre el rècord de persones 
que ballessin una mateixa coreogra-
fia al mateix temps. El 5 de març del 

2000, 1.002 persones van ballar gita-
nes al camp de futbol Pepín Valls. L’en-
titat va aconseguir el repte.

àmbit acadèmic

En l’àmbit acadèmic, Albert Cornet 
es va llicenciar en ciències físiques 
per la Universitat de Barcelona i va 
obtenir una beca del govern francès 
l’any 1977 per desenvolupar la seva 
tesi doctoral a l’Institut Nacional de 
Ciències Aplicades de Toulouse. La 
seva primera tesi doctoral li va per-
metre obtenir el títol de doctor en físi-
ca per la UB el 1982. No obstant això, 
va continuar la seva investigació du-
rant dos anys més a França i va assolir 
el títol de Docteur d’État Des-Scien-
ces per la Universitat Paul Sabatier 
de Toulouse.

Quan va retornar a Castellar 
es va incorporar al grup de recerca 
del Departament d’Electrònica de la 
Universitat de Barcelona. Des d’ales-
hores, no va deixar mai la docència i 
la investigació en aquesta institució, 
amb una dedicació de gairebé quatre 
dècades. Va ser escollit professor ca-
tedràtic d’electrònica a la Universitat 
de Barcelona l’any 1990 i la seva ex-
tensa trajectòria com a investigador 
es pot resumir amb els prop de 200 
articles publicats, la seva participa-
ció com a ponent en més de 250 con-
gressos, per haver estat l’investigador 
responsable de més de 30 projectes 
nacionals i internacionals, per haver 
dirigit vuit tesis doctorals o per haver 
registrat dues patents. 

Com a colofó, el setembre del 

2021, Cornet va rebre una distinció 
per part del Consell Social de la UB 
per la seva trajectòria orientada a 
la millora constant dels aprenen-
tatges i la qualitat docent. Entrevis-
tat aleshores per L’ACTUAL, Cor-
net va voler posar en valor que des 
dels 16 anys estava “implicat en el 
món de l’ensenyament”. “M’agra-
da molt el contacte amb el jovent 
perquè aporta idees noves, fa que 
t’impliquis i et dona forces”, reflexi-
onava Cornet en aquesta entrevista, 
tot subratllant que “els professors, 
l’únic que hem de fer és, amb les 
eines que tenim i els recursos, fa-
cilitar, quasi de manera individu-
al, l’adaptació de cada alumne al 
seu entorn i a la manera en què ell 
pot treure el màxim rendiment”.  



DE L’01 AL 07 DE SETEMBRE DE 202304

actualitat territori

El programa d’entrevistes “mòbils” 
en format vídeo de L’Actual i Ràdio 
Castellar, KM12, ha tornat aquest 
estiu amb una nova fornada de con-
verses dins del cotxe –ja elèctric–, 
amb Carlos Lecegui i Carles Díaz. 
Al mes d’agost, cada dimarts i dijous, 
hem pogut gaudir d’un nou capítol. 

Aquest mes els candidats a 
pujar al cotxe han estat els nous re-
gidors del mandat actual, estrenat 
després de les eleccions municipals 
del maig. “El que es pretén amb 
aquest programa és que els regi-
dors es trobin en un espai còmo-
de, que els permeti expressar-se 
tal com són, i així conèixer un ves-
sant més proper que potser a tra-
vés de la política queda diluït”, ex-
plica el comunicador, i conductor del 
programa, Carles Díaz. 

Els regidors i regidores Miki 
Vilanova, Anna Riera, Lluís López, 
Susan Galí, Ruben Peñalver, Olga 
Arpal, Ferran Rebollo, Aleix Cana-

El Departament de Territori ha lici-
tat la redacció del projecte de con-
dicionament de la carretera B-124 
per afavorir la seguretat i la como-
ditat en la conducció en un tram de 
12 quilòmetres entre Castellar del 
Vallès i Sant Llorenç Savall. L’actu-
ació, que comporta una inversió de 
4 MEUR, consistirà principalment 
en la renovació del ferm, la forma-
ció de cunetes transitables i la mi-
llora de diversos elements de segu-
retat viària.

El tram on s’actuarà discorre 
des de la rotonda amb la ronda de 
Tolosa, a Castellar del Vallès, fins 
a l’entrada pel sud a Sant Llorenç 
Savall. El projecte que ara es licita 
detallarà tècnicament les actuaci-
ons necessàries per al condiciona-
ment d’aquesta carretera, principal 
eix de comunicació entre ambdues 

poblacions.
L’actuació consistirà en la re-

novació del ferm, la pavimentació de 
cunetes per a donar un sobreample 
a la carretera i millorar, així, la se-
guretat i el confort en la conducció, 
l’adequació de les parades d’autobu-
sos, amb la construcció de platafor-
mes independents i de la senyalitza-
ció i instal·lació de noves barreres 
de seguretat i la millora de la visi-
bilitat en revolts.

A més a més, es milloraran 
dos encreuaments amb la BV-1249 
(la carretera que connecta la B-124 
amb Sant Feliu del Racó) i els acces-
sos a les urbanitzacions existents i 
la pacificació de la travessera de 
Castellar del Vallès. La redacció 
d’aquest projecte es licita per un im-
port de 262.000 euros i un termini 
de 10 mesos.  || REDACCIÓ

100 km de converses 
despreocupades al KM12

Actuació per millorar 
la seguretat a la B-124

La nova regidora de JxC, Olga Arpal, en un moment de les entrevistes. || L’ACTUAL

MITJANS LOCALS | ENTREVISTES NOUS REGIDORS TERRITORI | TRAM CASTELLAR-SANT LLORENÇ SAVALL TRÀNSIT | SCT

El Servei Català de Trànsit 
(SCT) ha fet públiques les san-
cions que es van interposar l’any 
2022 per excés de velocitat a tot 
el territori català captades pels 
radars fixos. En concret, entre 
Castellar i Sabadell, el radar ubi-
cat a la sortida del municipi de 
la B-124 al punt quilomètric 4,7 
va imposar 10 multes. Es tracta 
d’una recta on la velocitat mà-
xima és de 90 quilòmetres per 
hora. Es dona la circumstàn-
cia que aquest és el radar que 
menys multa en tot el país. Una 
xifra molt llunyana per exem-
ple de les més de 1.600 multes 
que va posar el radar de la car-
retera de Sabadell a Matadepe-
ra que fixa un límit de 70 quilò-
metres per hora.

En total, el Servei Català de 
Trànsit va interposar un total de 
758.659 multes per excés de ve-
locitat el 2022, cosa que es tra-
dueix en 83 milions d’euros en 
infraccions, tot i que la recap-
tació final va ser d’uns 60 mi-
lions. El total de multes dona 
una mitjana d’una sanció cada 
42 segons. Són xifres similars a 
la mitjana dels darrers 10 anys, 
segons informen des de l’SCT. 
Actualment hi ha 200 radars 
en funcionament i tenen com a 
objectiu la reducció de la sinis-
tralitat. Els de tram de l’AP-7 
entre Ulldecona i Amposta i el 
de la C-33 a Castell d’Aro són els 
que més multen a Catalunya.  

|| REDACCIÓ

El 2022 es 
van posar 10 
multes al radar 
fix de la B-124

lís i Joan Juni han estat els copilots 
en aquesta nova tongada de KM12.

“Les estrenes davant les cà-
meres són sempre complicades, i 
potser per això ens hem trobat els 
convidats un pèl camuflats, d’en-
trada, en el seu paper polític, però 
al cap de pocs minuts s’han deixat 
anar amb vicis inconfessables, hob-
bies inesperats o passions declara-
des pel poble”. Totes les entrevistes 
tenen tres punts en comú: el vehi-
cle recull l’entrevistat al lloc que de-
cideix, es passa per algun lloc de la 
vila important per a ell i les conver-
ses s’enregistren íntegrament, des 
que la persona puja al cotxe fins que 
en baixa, sense edicions ni talls. En 
total, aquest agost s’han fet 100 quilò-
metres de converses en cotxe elèctric.

De cara al mes d’octubre és pre-
vist una nova sèrie de programes de 
KM12, en aquesta ocasió però, amb 
castellarencs i castellarenques del 
carrer.   || CRISTINA DOMENE L’obra, que millorarà la seguretat, abastarà 12 km de longitud de la B-124. ||  GOOGLE
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l’actual feminisme

Núria Aymerich
Experta en lideratge 

Nakor Bueno
Exfutbolista i regidor d’Esports

Mari Navarro
Capitana de la UE Castellar 

Xavi Calm
2n entrenador del Hammarby

Àngela Bailén
Regidora de Feminismes 

“Aquest episodi ha de ser un 
punt d’inflexió, un canvi de 
rumb de com es tracta les dones 
esportistes. És el moment en què 
l’honestedat, la justícia, el respecte 
i la professionalitat governin 
l’esport. No pot tapar-se res en el 
cas Rubiales. La direcció ha de ser 
honesta,  amb transparència real 
i no simulada. S’ha de tractar les 
dones amb respecte i justícia en tots 
els àmbits. Fins a quin punt aquest 
cas amaga la gran fita històrica 
d’haver guanyat un Mundial? És 
del que hauríem de parlar”.

“Tot el meu suport a totes les 
jugadores de la selecció espanyola, 
especialment a Jennifer Hermoso. 
Molts ànims i força. És inacceptable 
la conducta del president Rubiales. 
Fets com aquest no tenen cabuda en 
el futbol ni en cap àmbit de la vida. 
És increïble que a hores d’ara no 
hagi dimitit. Podríem estar gaudint 
del Mundial de les nostres noies, i és 
una pena que aquest fet hagi passat 
justament en aquest moment. 
Guanyar el Mundial és una passada, 
i ho hauríem d’estar celebrant 
com les jugadores es mereixen”.

“Allò que és veritablement 
important és que el futbol femení 
en poc temps ha aconseguit 
fites heroiques. És per això que 
el protagonisme se l’haurien 
d’emportar les jugadores. D’un 
dirigent s’espera que estigui a 
l’altura d’una celebració, amb 
respecte. Aquestes actituds 
denoten un cert desequilibri 
que alimenta el seu ego. La seva 
dimissió és adient per assolir una 
certa normalitat, que és, entre 
altres qüestions, poder assaborir el 
moment de ser unes campiones”.

“El futbol espanyol està molt ben 
valorat i se’n parla molt bé, pel que 
he pogut viure com a entrenador a 
Anglaterra i Suècia. Ara no només 
és el contrari, sinó que a més es parla 
de qüestions que no tenen a veure 
amb el terreny de joc. No s’ha donat 
importància a guanyar un títol com 
el Mundial. La conducta de Rubiales, 
que representa la RFEF tant com 
a president com a persona, és una 
conducta intolerable i inacceptable, 
molt poc professional.  Espero que 
s’hi actui en conseqüència, tenint 
en compte la gravetat dels fets”.

“És trist i lamentable que aquesta 
gesta en l’esport femení quedi 
eclipsada. Guanyar el Mundial 
és una victòria històrica, un pas 
endavant per a l’esport femení. 
Malauradament, l’actitud de 
Rubiales no és un fet aïllat ni 
excepcional. Hi ha una part de la 
població que pensa i actua com 
ell, però en aquest cas ell ho ha 
fet en públic. Em fa ràbia que el 
protagonisme i el ressò que haurien 
de tenir les jugadores de la selecció 
espanyola de futbol ha quedat 
eclipsat per aquest episodi”.

El cas Rubiales sacseja el món de l’esport
‘L’Actual’ recull opinions de representants institucionals i de la comunitat esportiva de Castellar sobre aquest episodi
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El 15 d’agost va cremar part de l’empresa
 de carbons i llenya situada al Serrat del Vent

Aquest agost ha deixat un ensurt 
greu en matèria de successos. El di-
marts, 15 d’agost, va produir-se un 
incendi al magatzem de Llenyes i 
Carbons Ponç, que va costar tres 
dies extingir, i en una zona prope-
ra al cementiri i prop d’habitatges 
i del bosc. Com detallava Oriol Gar-
cia, cap dels Bombers Voluntaris de 
Castellar, 24 hores després de produ-
ir-se el foc al magatzem de carbons 
encara hi havia uns 15 camions tre-
ballant-hi, i aquella nit van passar a 
ser-ne tres. “Segurament fins di-
jous al matí no s’acabarà d’extin-
gir i hi haurà camions de guàrdia 
durant la nit”, informava Garcia 
hores abans de tenir definitivament 
apagat un foc molt perillós. 

L’ensurt de l’estiu: 
incendi al magatzem 
de Carbons Ponç

SUCCESSOS | INCENDI

El regidor de Seguretat Ciuta-
dana, Pepe Leiva, i l’alcalde Ignasi Gi-
ménez van visitar les instal·lacions 
per conèixer la situació en detall. 
“S’ha de tenir en compte que és un 
incendi amb un material molt di-
fícil d’apagar com és el carbó, s’ha 
treballat removent-lo de forma 
continuada i fins i tot s’ha traslla-
dat molt del material”, explicava 
Leiva després de la visita a l’empresa. 

De moment, les causes encara 
es desconeixen, per exemple si ha 
pogut ser algun tipus de maquinà-
ria o un curtcircuit. Les flames van 
començar dimarts a primera hora a 
l’interior de les instal·lacions del ma-
gatzem de Llenyes i Carbons Ponç, si-
tuades a prop del cementiri de Caste-
llar, al Serrat del Vent. L’empresa ha 
fet públic a través de les xarxes soci-
als un comunicat que afirma que la 

Un bomber treballant el primer dia de l’incendi. || BOMBERS

seva prioritat ara mateix “és aclarir 
les causes de l’incendi”. “Afortu-
nadament es van activar els proto-
cols de seguretat de forma ràpida i 
eficaç, i el més important és que no 
es van produir danys personals”. 

Des de Ponç també volen ex-
pressar el seu agraïment als ser-

veis de Bombers per poder contro-
lar aquest incendi, “una tasca molt 
difícil per la tipologia del produc-
te amb què treballem”. Finalment 
agraeixen les mostres de suport de 
treballadors, clients i veïns. “Tota 
aquesta força rebuda ens farà ai-
xecar més forts”, conclouen.  

  Redacció

OBITUARI | ADRIÀ GARRIGA

Ha mort el viticultor Adrià Garriga, 
impulsor del projecte d’agricultura 
ecològica i social dels vins 5 Quarteres, 
després d’una llarga malaltia. Garriga, 
que estava llicenciat en Filosofia i era 
educador en horta ecològica i pagès, 
va recuperar el cultiu de la vinya de la 
Vall d’Horta, al parc natural de Sant 
Llorenç del Munt i de l’Obac, a través 
d’un projecte vinculat a la masia La 
Muntada i la cooperativa d’integra-
ció social L’Olivera. Aquests vins joves 
reben el nom d’un dels versos de Pere 
Quart. La connexió amb l’autor saba-
dellenc s’explica perquè el projecte del 
vi va néixer al Marquet de les Roques, 
la casa d’estiueig d’Oliver durant la 
seva infantesa i joventut. Després de 
les primeres veremes, la iniciativa va 
anar creixent amb propostes culturals 
i itineraris guiats. 

La cerimònia de comiat serà 
aquest divendres al matí al tanatori 
de Sabadell.  || REDACCIÓ

Mor l’impulsor
dels vins 
5 Quarteres

Adrià Garriga, a Ràdio Castellar. || ARXIU
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Hannun, el grup de mobles i deco-
ració sostenibles amb seu al polígon 
del Pla de la Bruguera des de març 
d’aquest any, ha anunciat l’adquisició 
del 51% del capital social de We Do 
Wood, reconeguda companyia dane-
sa de disseny i producció de mobles 
minimalistes amb força presència a 
Escandinàvia i Dinamarca. S’espera 
que aquesta adquisició es formalitzi 
com a màxim fins a finals d’octubre 
després de l’anunci de la signatura 
de l’acord d’adquisició, no vinculant, 
entre les dues companyies.

L’oferta no vinculant pressupo-
sa el pagament de 273.000 € pel 51% 
del capital social de We Do Wood. El 
30% de l’import a pagar es difereix 
per un període d’un any. Aquesta 

Hannun compra el 51% de We Do Wood 

Patates fregides d’iniciativa social

PLA DE LA BRUGUERA | EXPANSIÓ

Des de juliol passat es poden comprar a 
la botiga Ametller Origen  de Castellar 
les patates fregides Sant Tomàs, l’úni-
ca entitat social de tot l’Estat espanyol 
que elabora patates fregides per ofe-
rir oportunitats laborals a les persones 
amb discapacitat intel·lectual. Es trac-
ta d’un projecte que des de fa un any 
ja ha elaborat 8.000 quilos de patates 
fregides a l’obrador que l’empresa so-
cial té a Manlleu (Osona) que s’han co-
mercialitzat a través de 70.000 bosses 
de 45 o 170 grams, que són els dos en-
vasos disponibles. La infraestructura 
pot arribar a produir 600 quilos de pa-
tates fregides al dia.

AMETLLER ORIGEN | DIVERSITAT FUNCIONAL

oferta també preveu la possibilitat 
de Hannun de comprar el 49% res-
tant en el futur. L’operació preveu 
l’atribució d’un paquet d’accions de 
Hannun a la direcció de We Do Wood, 
com a part d’un pla de recompra d’ac-
cions de Hannun, pendent de forma-
litzar i aprovar.

Segons el director executiu de 
Hannun, Joan Álvarez, “aquesta 
operació preveu l’increment en el 
nostre catàleg de productes amb 
l’oferta de productes exclusius de 
disseny nòrdic de We Do Wood, i 
l’expansió geogràfica a Escandi-
nàvia i Dinamarca per continuar 
consolidant la nostra rendibilitat 
i lideratge del grup al seu segment 
a nivell Europeu”.  ||  REDACCIÓ

El projecte de les patates fregides 
de Sant Tomàs permet oferir una nova 
oportunitat laboral a les 337 persones 
amb discapacitat intel·lectual que tre-
ballen al centre especial de treball de 
l’entitat. Actualment dona feina a un 
equip de set persones, cinc d’aquestes 
amb discapacitat intel·lectual.

El director general de l’entitat, 
Ricard Aceves, ha explicat que “hem 
ampliat les oportunitats laborals a 
les persones amb discapacitat intel-
lectual, però també hem aconseguit 
més notorietat i presència pública del 
nostre projecte social i ho hem fet ofe-
rint un producte propi”.  || REDACCIÓ Elaboració de les patates fregides. || CEDIDA

Planta de Hannun a Castellar. || CEDIDA
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Aquests dies es parla molt de 
la dificultat de que la RUMBA 
CATALANA sigui votada favo-
rablement per l’Institut del Pa-
trimoni Cultural Immaterial o 
que obtingui l’aval del Consell 
del Patrimoni Històric, acon-
sellant, simplement aconse-
llant que potser la denominin 
RUMBA ESPAÑOLA.
A part de que cada dia ens assa-
bentem de nous d’organismes i 
ens, que no se ben be pel que ser-
veixen, qui els composa i quan 
cobren, tot i que em diran que 
ho puc trobar a internet amb 
total transparència, em pregun-
to que s’està fent i en quin esta-
di es troba el considerar que la 
SARDANA sigui Patrimoni Cul-
tural Immaterial de la Humani-
tat de la UNESCO
La SARDANA, una peculiaritat 
catalana nascuda del republi-
canisme del segle XIX, fa anys 
està esperant el seu reconeixe-
ment. SARDANA ESPANYO-
LA, passaria? 

La sardana espanyola

 Francesc Sagrera

No havia perdut l’esperança. El 
passat dia 17 va triomfar i per par-
tida doble: la presidència del Con-
grés i l’acceptació de poder parlar a 
l’hemicicle en les llengües oficials.  
Va quedar clar que, aquí i allà, una 
majoria que inclou a tantes dones 
sàvies ha triat la racionalitat polí-
tica i el progrés democràtic. Crec 
que anem pel camí més adient i tots 
hi sortirem guanyant. Que serà un 
xic més difícil governar, és prova-
ble, però no ens avancem. També 
aquí fa dies que està passant, però 
anem fent. És evident que hi ha 
contribuit en part la superació de 
la greu crisi econòmica. Però se-
gueixo creient que a nivell d’Estat 
tenim un equip dels millors polítics 
i polítiques de la democràcia, i pot-
ser no m’equivoqui si penso que Ca-
talunya seguirà avançant, tot i els 
pals a les rodes que ens posaran 
els ja coneguts tant de dins com de 
fora. Ho vaig intuir només acabar 
la sessió de constitució de la mesa 
del Congrés, quan Cuca Gamarra 
(PP) amenaçava amb denunciar 
la mesa per inconstitucionalitat 
de la seva actuació. No us podeu 
imaginar com celebro que haguem 
triat amb seny després de més cinc 
anys de patiments. Que visqui una 
Catalunya forta dins un Estat es-
panyol que hores d’ara hauria de 
ser confederat!

A Castellar, com a la resta del 
País, l’augment de persones ne-
cessitades mancades dels re-
cursos més bàsics, és alarmant. 
Malgrat l’ajut de l’Ajuntament, a 
Càritas Castellar no cobrim les 
necessitats alimentàries actuals 
d’aquestes persones. 
La Unió Europea ha deixat de sub-
ministrar els aliments secs habi-
tuals i el Banc d’Aliments, degut 
a l’augment de necessitats, tam-
poc no ens abasteix de tots els pro-
ductes frescos que ens facilitava. 
És per aquest motiu que, enguany, 
ens veiem obligats a reprendre els 
recaptes d’aliments d’anys ante-
riors.
Des d’aquestes pàgines volem 
agrair moltíssim les donacions 
econòmiques periòdiques que al-
guns dels nostres convilatans 
ens fan arribar puntualment. En 
aquests moments són absoluta-
ment necessàries per a cobrir 
la compra de productes frescos 
imprescindibles: ous, llet, carn, 
peix, oli, etc. Sense aquestes do-
nacions, malgrat que no cobrei-
xen totes les necessitats, no po-
dríem desenvolupar la tasca que, 
diàriament, ens imposem. 
Moltíssimes gràcies. 

Un triomf del seny

Nota d’agraïment

 Josep Manel Martí S.

 Càritas Castellar

El Cercle de Col·leccionistes de 
Castellar del Vallès s’acomiada 
d’aquest estimat poble després 
de 18 anys exposant les seves 
col·leccions a la nostra Festa Major, 
ja és molt de temps i el temps no 
passa en va, per això  hem decidit 
deixar pas als joves. 
Avui dia les entitas hem d’estar 
massa informatitzades, tot ha de 
ser a través d’Internet, WhatsApp, 
digitalització, firmes electròniques, 
etc., etc., tot això a les persones 
més grans ens supera. Per això ha 
arribat el moment de deixar pas 
als joves col·leccionistes del poble, 
que sabem que n’hi ha. 
Desitjant que ells aconsegueixin 
una cosa semblant a la nostra 
i puguin estar encantats com 
ho hem estat nosaltres tots 
aquests anys, alegrant la gent, 
fent-los pensar, revivint la seva 
infantesa, la seva joventut, 
recordant els seus avantpassats 
i és que el col·leccionisme és 
el lloc on viuen els records. 
Així mateix, volem donar les 
gràcies a totes les persones que 
han fet possible aquests anys 
de germanor, col·leccionistes, 
socis, col·laboradors, al nostre 
ajuntament i sobretot a tota la 
gent, a la gent que fa poble, al 
nostre poble. 
Per tot això i molt més us donem 
el nostre més cordial comiat, 
moltes gràcies,  Castellar del 
Vallès. Atentament, tots els 
col·leccionistes.

El Cercle de 
Col·leccionistes de 
Castellar s’acomiada

 Cercle de Col·leccionistes

Aquest estiu ha estat un dels més calorosos registrats en els darrers anys i és que en tot just dos mesos hem 
patit fins a cinc pics de calor. De fet, segons la terminologia meteorològica, Castellar ha viscut quatre calora-
des i una onada de calor. Quan parlem de calorades, ens referim a pics de calor amb temperatura màxima d’uns 
40 °C durant una jornada o, com a màxim, dos dies. Parlem d’onada de calor quan les màximes són extremes 
almenys tres dies consecutius, justament el que va passar entre el 21 i el 25 d’agost. Les màximes diürnes van 
arribar a 42°, però les nocturnes també van ser molt altes, amb alerta per calor intensa nocturna, fet que com-
plicava agafar el son i descansar bé. A la vila, per guarir-se de les altes temperatures, es van establir refugis 
climàtics, com la Biblioteca Municipal Antoni Tort, els casals de Gent Gran o les piscines descobertes de Puig-
verd i del Casino del Racó, gratuïtes quan el grau de perill per calor indicat al portal www.meteo.cat era alt (ta-
ronja) o molt alt (vermell) a la comarca del Vallès Occidental.

L’onada de calor  es va acabar amb una baixada brusca de les temperatures, de fins a 10 graus de diferèn-
cia i dos dies de tempestes que van deixar una estampa preciosa com es pot veure a la imatge: un doble arc de 
Sant Martí. Quan succeeix això, a banda de l’arc principal amb colors que van des del violeta a l’interior (amb 
un radi de 40°) al vermell a l’exterior, amb un radi de 42°, apareix un altre per sobre, de coloració menys intensa 
i amb l’ordre de colors invers: el vermell a l’interior té un radi de 50° i el violeta, a l’exterior, el té de 54°. Si obser-
veu la fotografia, es pot apreciar perfectament.   || REDACCIÓ: CRISTINA DOMENE  || FOTO:  O. MORENO

L’estiu de les calorades amb pics de calor

LA FOTO

El menhir aixecat l’any 2021 pel Grup de la Pedra Seca del CEC ha patit un atac vandàlic aquest passat cap de setmana. 
La placa frontal que es va clavar al menhir (a la imatge), on s’hi va gravar una poesia al·legòrica de la pandèmia, s’ha 
vist embrutada per un o més brètols anònims, que haurien utilitzat un pigment dens. Els vàndals també han embru-
tat la placa que es podia llegir per a cinc escultures, on hi ha gravades les paraules ‘pau, solidaritat, llibertat, justícia i 
amor’. Tot i que el Grup de la Pedra Seca ha intentat eliminar la brutícia, el pigment utilitzat és d’una consistència difí-
cil. No és la primera vegada que les construccions de pedra seca de Castellar pateixen aquest tipus de comportaments 
incívics i es repeteixen pintades amb la bandera espanyola, ‘155’ i ‘VOX’, entre d’altres. Es demana a ciutadania que 
estigui alerta i avisi la policia davant de possibles atacs futurs.   || REDACCIÓ: M. ANTÚNEZ  || FOTOS:  GRUP DE LA PEDRA SECA 

Acte vandàlic al menhir aixecat pel grup de la Pedra Seca del CEC
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opinió

 Ara Toca Castellar   Ferran Rebollo Flix*

a estem immersos en el 
mes de setembre, per 
a molts les vacances ja 
han acabat, tot torna a 

la normalitat. Però a Castellar del 
Vallès, del 7 al 12 de setembre, Ara 
Toca gaudir de la Festa Major, que 
aportarà la diversió i l’alegria ne-
cessàries per a aquells que retor-
nen a la feina i a la rutina. 
És el primer any que, nosaltres, 
ARA TOCA CASTELLAR, partici-
parem de ple en la Festa Major del 
poble. ARA TOCA CASTELLAR 
ens agrada la Festa Major perquè 
les entitats i els joves són els pro-
tagonistes,  fet que li dona un ca-
ràcter vital i juvenil.
Tots plegats fem de la Festa Major 
un dels moments més esperats de 
l’any que tothom viu i gaudeix al 
màxim, des de la recepció d’enti-
tats fins a l’últim tro dels focs arti-
ficials. Ara Toca participar, diver-
tir-se, folgar, riure i xalar.
Esperem, doncs, que passeu una 
bona festa acompanyats d’amics, 
familiars i coneguts.
Vilatans, sortiu i gaudiu de la festa.

Bona Festa Major!

n els temps que cor-
ren, es fa cada cop 
més difícil imaginar 
un futur de més de 50 
anys obrint la persia-

na d’un establiment. Sense dubte, 
l’esforç, el treball, la voluntat de 
servei i, sobretot, la renovació del 
comerç adequant-lo a les canviants 
necessitats d’aquesta societat de 
consum que ens toca viure, són les 
claus per aconseguir-ho.
El comerç dona vida als pobles i les 
ciutats, establiments que viuen a 
peu de carrer, un comerç de pro-
ximitat, amb un valor afegit molt 
apreciat, com és el tracte directe i 
de confiança, que ens donen els seus 
professionals darrere del taulell.
El comerç, també, és un factor 
clau en la creació de nous llocs 
de treball,
Els ajuntaments han de donar im-
puls i potenciar el teixit comercial, 
interactuar amb les associacions 
comercials, donar assessorament 
tècnic i informatiu, formació, pros-
pecció comercial... són accions di-
rectes que ajudarien a consolidar 
el nostre teixit comercial local.
Els ajuntaments han de contribuir 

J E
Bona Festa Major! Comerç local  i... de 

proximitat

i hi ha una caracterís-
tica comuna que solen 
caracteritzar gaire-
bé totes les coses del 
món és l’enorme sub-

jectivitat amb què ens les podem 
prendre: tot és relatiu, ens diuen 
una vegada i una altra... Acabo de 
veure aquest rètol penjat als lava-
bos d’un restaurant. Afortunada-
ment, els usuaris que n’havien fet ús 
abans que jo, tenien el mateix gust 
que el meu i van deixar-los com real-
ment a mi m’agrada trobar-los tant 
en entrar com deixar-los en sortir... 
Una vegada dit això, quins comp-
tes podem demanar a algú que veu 
les coses just al contrari de com les 
veiem les persones com jo, per exem-
ple? Sempre se’ns ha volgut convèn-
cer que en la diversitat hi ha l’equi-
libri. I si a algun usuari li encanta 
trobar-se amb uns serveis plens a 
vessar de porqueria? Podríem pen-
jar-li els adjectius qualificatius que 
volguéssim, però estaríem autorit-
zats a esgrimir l’enunciat del cartell 
com a aval per reprovar la seva es-
pentolada actitud? No, és clar que 
no. L’ambigüitat del text juga a favor 
de tothom: tant dels bruts, com dels 
nets (de gustibus non est disputan-
dum, que deien, aquells quatre es-
primatxats que sortien al Ben-Hur). 
Aquest enunciat, aposta a tots els co-
lors de la ruleta; l’únic que demana (i 
en això és ben clar) que en abando-
nar els serveis els deixem segons el 

  Serveis. || JOAN MUNDET

“Deixeu els serveis com 
us agradaria trobar-los”

S PLAÇA MAJOR

VÍCTOR VALLS
Impressor

 Ignasi Giménez Renom *

ns trobem a les por-
tes de l’inici d’un nou 
curs. Ben aviat els i les E

Encetem un nou curs amb 
la Festa Major!

“Aquest enunciat 

aposta a tots els 

colors de la ruleta”

gust personal de cada usuari... Fins 
i tot, em permeto la llicència d’anar 
més enllà. Aquest cartell porta im-
plícit un missatge bomba molt evi-
dent; un comunicat explícit i sense 
cap mena de tracamanyes. Imagi-
nem-nos per uns moments que som 
una colla de bruts impenitents i ens 
sorprèn el fet de trobar-nos aquest 
espai immaculat i net com una pa-
tena, aleshores si volem seguir les 
instruccions donades, se’ns gira una 
feina inesperada, oimés si allò a què 
aspirem és a sortir dels serveis amb 
la bona boca del deure acomplert, 

de la feina ben feta. Ara posem-nos 
just a l’altra banda, que som unes 
víctimes, uns esclaus de la neteja 
obsessiva, que som fills del lleixiu, la 
camussa i l’esponja i ens topem da-
vant d’una autèntica cort de porcs. 
Aleshores bo i seguint les instrucci-
ons que se’ns donen i si volem quedar 
com uns senyors, no ens queda cap 
altre remei que arremangar-nos i co-
mençar a donar brillantor al recinte. 
Més que per qualsevol altra cosa, per-
què també som uns vassalls del nos-
tre tarannà i ens sentim amb el deure 
de complir amb allò que el text penjat 

a la paret ens indica ben clarament.
Per cert, no vull acabar aquestes notes 
sense una darrera observació. Tan 
bon punt vaig acabar de llegir el car-
tell, vaig  sortir dels serveis tal com 
hi havia entrat. Foren uns moments 
d’extrema lucidesa en què se’m va 
fer molt més present aquella pota de 
pop gallec a la brasa que un cambrer 
m’havia posat damunt de la taula un 
parell minuts abans, que no pas els 
estris de neteja que, “per si les mos-
ques”, hom havia dipositat estratè-
gicament en una lleixa de fòrmica 
del rentamans.

més joves s’incorporaran a les esco-
les, instituts o universitats i la resta 
de veïns i veïnes a les nostres feines 
i ocupacions diàries. 
Abans però, a la tornada de les vacan-
ces d’estiu, ja tenim la primera gran 
cita: la Festa Major. La millor de les 
oportunitats per retrobar-nos amb la 
família, les amistats i amb tot el poble.
La Festa Major és molt important 
per reafirmar la identitat de qualse-
vol població, per posar en valor que 
compartim un projecte comú.
Sens dubte, es tracta d’un esdeveni-
ment que ens omple d’emocions, que 
ens permet recuperar la nostra cul-
tura popular i les nostres tradicions 
i, sobretot, és una molt bona opor-
tunitat per divertir-nos de forma 
col·lectiva.
Com ja heu vist, enguany tenim un 
programa ple de propostes i de festa 
de tota mena i per a totes les edats. 
Us convidem a participar amb civis-
me de totes les activitats. 
Gaudim dels espectacles i concerts!
Compartim la nostra alegria amb fa-
mília i amics!
Col·laborem amb les entitats que fan 
possible aquesta celebració!
A Castellar tenim un teixit associa-
tiu molt extens i amb molta força. I 
és gràcies a aquest múscul que con-
formen les associacions que podem 
gaudir d’una Festa Major que és re-
ferent a la comarca.
Per això, vull expressar públicament 

en la millora, la modernització i la 
innovació dels establiments comer-
cials, els hàbits de consum són can-
viants. Fomentar els productes lo-
cals de la nostra Vila és un aspecte 
molt important. Creiem que és una 
clara assignatura pendent d’aquest 
equip de govern.
Tenim un Mercat Municipal, amb 
parades tancades des de fa anys, 
potser caldrien iniciatives per part 
de l’Ajuntament per a potenciar i 
dinamitzar la recuperació d’aques-
tes parades tancades, donar vida al 
Mercat és importantíssim i com a 
Municipal la feina recau en el nos-
tre Ajuntament.
Si com diem entre altres aspectes, 
el comerç dona vida als pobles i ciu-
tats, crea nous llocs de treball ... 
Cal donar-li tot el suport necessari.

* Regidor d’ERC

el nostre agraïment a les associaci-
ons culturals, esportives i socials que 
donen vida a la nostra vila. 
En aquest sentit cal destacar que la 
iniciativa de diverses associacions 
de veïns han fet possible recuperar 
una tradició molt nostrada: els car-
rers engalanats. També és de justí-
cia agrair la feina de tots l’equip de 
programadors i organitzadors, així 
com l’esforç de les persones que for-
men part de la regidoria de Cultura, 
de la Brigada, de la Policia Local i de 
la resta de departaments municipals 
que participen en la organització.
Ens troben a la Festa Major!
Fem poble!

* Alcalde
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Dilluns 4 de setembre, coincidint amb la setmana d’inici de la Festa 
Major, el Banc de Sang i Teixits, juntament amb l’Ajuntament i la Creu 
Roja, posa en marxa una nova campanya de donació de sang en ho-
rari de 9.30 a 13.30 hores i de 16.30 a 20.30 hores a La Fàbrica, al car-
rer Portugal.

Aquesta campanya, anomenada especial Festa Major, pretén acon-
seguir que una setantena de persones passin per l’equipament munici-
pal de La Fàbrica per poder mantenir les reserves de sang en un estat 
òptim, en un estiu en què les reserves han baixat molt a causa de les 
onades de calor. I és que cada dia fan falta 1.000 donacions de sang per 
donar resposta a les necessitats dels pacients.

Tots els donants que passin per l’equipament rebran un mocador 
de coll coincidint amb el to festiu de la jornada. A més, els menors de 40 
anys podran apuntar-se al Registre de Donants de Moll d’Os a través 
d’una mostra de sang. Per fer-ho, només és necessari avisar a l’equip 
professional del Banc de Sang que hi hagi a la campanya.

Cal que més joves s’hi registrin per augmentar les possibilitats de 
trasplantament de pacients amb leucèmia. Cada any, 5.000 persones 
són diagnosticades amb aquesta malaltia a l’Estat espanyol, i el tras-
plantament de medul·la òssia és l’única esperança per a molts afec-
tats de leucèmia i altres malalties de la sang.

Les persones que han fet un viatge poden consultar prèviament 
el web donarsang.gencat.cat/viatges per comprovar si hi ha algun im-
pediment per donar sang un cop s’ha tornat. Recordem que per donar 
sang cal portar un document identificatiu oficial i no anar-hi en dejú. 

 || C. DOMENE

Donació de sang 
durant la Festa Major

BANC DE SANG I TEIXITS | 4 DE SETEMBRE

Tots els donants que passin per
La Fàbrica rebran un mocador de coll

Dissabte dia 1 de juliol es va cele-
brar la quarta edició de la cami-
nada #Sotalalluna del Centre Ex-
cursionista de Castellar. Aquesta 
proposta, a més de ser popular i 
no competitiva, té un caire solida-
ri. En l’edició d’enguany, en la qual 
van participar 500 persones, el 
CEC va recaptar 2.000 euros. Des 
de l’organització, han informat que 
d’aquesta quantitat 1.700 euros han 
anat a parar a l’entitat castellaren-
ca Càritas Castellar i els altres 300 
euros s’han destinat a La Fundació 
La Marató de TV3.

El CEC ha fet balanç de les 
aportacions aconseguides en les 
quatre edicions organitzades i el 
total és de 5.400 euros. Els 1.000 
euros recaptats el 2019 van anar 
a parar a Suma Castellar, el 2021, 
400 € de nou a Suma i també 400 
€ a Càritas, i el 2022 es van desti-
nar 1.600 euros a Suport Castellar.  

Així, el Centre Excursionis-
ta dona suport a totes aquestes 
entitats i també agraeix la solida-

#Sotalalluna recapta 2.000 €

La caminada #Sotalalluna al seu pas per  Puig de la Creu. || A. MARÍN

El CEC  dona els diners a Càritas i a La Fundació La Marató de TV3

ritat dels castellarencs i castella-
renques, que “participant en una 
caminada no competitiva i molt 
participativa, contribueixen a 
fer possible que aquestes enti-
tats solidàries tirin endavant els 

 C. Domene

SOLIDARITAT | CAMINADA

projectes que duen a terme, del 
tot necessaris per a tothom. Es-
perem, doncs, que aquestes apor-
tacions segueixin creixent en les 
properes edicions”, expressen des 
de l’organització.  
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La UE Castellar arrenca el curs 23-24
L’equip inicia la pretemporada amb moltes novetats i la mirada posada en la permanència a Primera Catalana

El nou curs esportiu ja és a tocar i els 
clubs inicien la pretemporada per tal 
d’arribar amb garanties a l’inici. És 
el cas de l’equip més matiner, la UE 
Castellar, que fa dues setmanes va 
començar els entrenaments per tal 
de debutar a Primera Catalana amb 
les màximes garanties per aconse-
guir la permanència.

Lluny queda el debut en la tem-
porada 2017-18 a Primera Catala-
na, en què l’equip de Juan Antonio 
Roldán va caure per 3-1 contra un po-
derós CE Manresa al Nou Congost. 
Una temporada en què les derrotes 
inicials –es van jugar quatre partits 
seguits fora pel canvi de gespa– van 
llastrar un equip que va acabar des-
cendint, tot i no jugar gens malament. 
Ara mateix, però, les circumstànci-
es han canviat força: després de dos 
descensos seguits fins a tocar fons a 
Tercera Catalana, l’equip es va refer 
amb una base de jugadors joves de 
la casa, una filosofia que es conti-
nua implementant quatre tempora-
des després.

Després de dos ascensos i el 
subcampionat en la Copa de 2a Ca-
talana, l’equip té un caràcter molt 
marcat i reconeixible. Al talent de ju-
gadors de la casa com David López, 
Carlos Saavedra, Íker Roldán o Víctor 
León s’ha unit el de joves com Pablo 
Martín, Joel Castilla o Marc Ruano, 
jugadors clau la temporada passada 
en la lluita per l’ascens.

Per apuntalar aquesta faceta, 
l’equip de Roldán i Santy Fernández 
s’ha reforçat amb alguns dels millors 

 Albert San Andrés

La plantilla de la UE Castellar 23-24 a l’estadi Joan Cortiella amb tot l’equip tècnic i directiu dimecres a la tarda. || A. S.A.

jugadors de categories inferiors, amb 
una mitjana d’edat molt jove, però 
en què impera de nou l’empenta i les 
ganes de guanyar. A noms coneguts i 
contrastats com el de Martín Cabrero 
(Badia) o Alan González (Sant Quirze) 
–que torna al seu club de formació– 
s’han de sumar els de jugadors joves 
com Íker Álvarez, David Ibáñez, Iván 
Sánchez, Gabri Gausachs, Álex Gar-
cia o el també retornat Álex Luque, 
amb un ventall d’edat des dels 19 als 
21 anys i tots ells formats a clubs con-
solidats com la Grama, Sabadell, Es-

Els últims resultats obtinguts durant 
el mes d’agost han permès a la te-
nista castellarenca Georgina Garcia 
recuperar posicions al rànquing de 
la WTA. Deixant enrere un 2022 ple 
de lesions, aquest any ha aconseguit 
pujar des de la posició 562 fins a la 

312, després d’arribar a les semifinals 
en els torneigs W25 d’Ourense i W60 
Barcelona. L’Huracà continua en la 
lluita per sumar una nova victòria que 
li permeti apropar-se al Top 200, on 
podrà competir en torneigs amb més 
entitat per continuar sumant.

Georgina Garcia 
recupera posicions 
al rànquing WTA

+ FUTBOL

El memorial Joan 
Cortiella arribarà        
a la VI edició el 16 i 
17 de setembre

Els 16 i 17 de setembre, torna 
la XXV edició - VI Memorial 
Joan Cortiella. La segona fase 
del torneig de la UE Castellar 
tornarà a ser l’aparador de les 
categories de base més grans, 
on es disputarà en les cate-
gories de futbol 11, després 
d’haver-ho fet en futbol 7 
abans de l’estiu. Excepte els 
alevins, la resta d’equips fins 
als juvenils –masculins i fe-
menins–, que gaudiran del seu 
protagonisme sobre la gespa 
del camp del mateix nom.

panyol, Cerdanyola o Europa.
Tot això per aconseguir un plan-

ter de garanties al grup 2 de Primera, 
on els viatges a les Terres de Ponent 
i Barcelona seran un clàssic. L’equip 
tècnic també s’ha ampliat i renovat, 
amb Roldán i Fernández al capdavant 
i Tomás Ramos com a assistent. David 
Roldán és el nou delegat, mentre que 
el mític sabadellenc Joaquín Lecina 
serà l’encarregat del material; Car-
les Mur, el fisioterapeuta, i Iván Car-
vajal, el nutricionista.

Dimecres passat, el conjunt va 

debutar a casa contra l’Europa B de 
la Lliga Elit, amb el qual van caure 
per 1-5, després d’una bona primera 
part. Tres dies després, el CF Caldes 
va empatar a tres i aquest dimecres, 
amb el Santfeliuenc, l’equip va aca-
bar guanyant per 1-0. Santboià (fora) 
el dissabte i Sant Cristóbal (casa) el 
diumenge, seran els pròxims rivals 
aquesta setmana, mentre que la que 
ve, s’enfrontaran a l’Horta (fora) i al 
Rubí (casa), amb la mirada posada 
amb la visita al Turó de la Peira barce-
loní, on debutaran el 17 de setembre. 

Joan Cortiella amb la seva dona Fina 

Moré, en una imatge d’arxiu. || L’ACTUAL
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La Festa Major no es pot enten-
dre sense la Cursa Popular, un dels 
actes esportius més massius i un 
clàssic sense el qual la Festa Major 
no seria el mateix. El Club Atlètic 
Castellar i l’Ajuntament organit-
zaran el 9 de setembre, la 39 edi-
ció amb la disputa d’un total de 
cinc curses.

La Corriols, la Milla i la Cursa 
Popular són el triumvirat de proves 
del CAC, on el club aprofita per en-
senyar múscul i mostrar els pro-
gressos dels seus atletes.

En el cas de la prova de Festa 
Major, aquesta és una cursa oberta 
a tothom i que dona el tret de sor-

39 edicions de la Cursa Popular

Els més petits tornaran a ser protagonistes de la Cursa Popular, un clàssic de la Festa Major. || A. SAN ANDRÉS

El CAC arrenca la temporada amb un dels actes més nombrosos

ATLETISME | FESTA MAJOR

L’Hoquei Castellar, a l’assalt 
de la Primera Catalana

L’HC Castellar de Pep Mateo vol sumar el segon ascens consecutiu. || A. SAN ANDRÉS

HOQUEI | PRETEMPORADA

Una eliminatòria agònica va donar pas 
al somni complert de retornar a Prime-
ra Catalana per l’HC Castellar, un equip 
que fixa l’objectiu ben alt i vol sumar el 
segon ascens consecutiu.

I no és una quimera, ja que l’equip 
amb el qual comptarà Pep Mateo aques-
ta temporada 2023-24 serà el millor de la 
història de l’entitat. Format majoritària-
ment per gent de la casa, el retorn d’Ori-
ol Garcia i Víctor Bonilla al club que els 
va veure néixer, farà dels granes un dels 
rivals a batre en Lliga.

Les dues incorporacions, unides a 
Ferran Garcia, Jordi Vegas i companyia, 
han de garantir l’espectacle a un Dani Pe-
drosa que es continuarà omplint cada 
cap de setmana per a veure “el primera”.

Armand Plans, Gerard Tantinyà, 
Jan Paül i Víctor Ruiz són baixa respecte 
a la temporada passada, que manté l’Ar-
nau López, Roger Xicola, Ferran Garcia, 

Jordi Vegas, Jaume Homet, Jan Canu-
das i Biel Martínez. Una plantilla de nou 
jugadors, que es complementaran amb 
els del sots-23 i juvenil.

La pretemporada dels granes es 
va iniciar aquest dijous amb un partit 
enfront del Santa Perpètua i continua-
rà avui divendres amb un altre enfron-
tament amb un rival de la mateixa cate-
goria, el CP Vilanova. Sant Cugat el dia 5 
i Palau el 7 al Pedrosa seran els següents 
la setmana que ve. Tots els rivals seran 
de Primera Catalana, amb els quals po-
dran fer les primeres proves de nivell.

Els de Mateo han quedat enqua-
drats en el grup II, on trobaran rivals com 
l’Horta, l’Alpicat o l’Espanyol, alguns dels 
esculls principals per assolir el compli-
cat objectiu de l’ascens a Nacional Cata-
lana. La Lliga arrencarà el 16 de setem-
bre, amb enfrontament a domicili amb 
el CH Cadí (19.00 h).  || A. SAN ANDRÉS

tida de la temporada atlètica per 
a una bona part dels participants.

Amb un recorregut màxim de 
4.800 m pels més grans. Continu-
ant amb el programa inclusiu del 
club verd, es disputaran dues cur-
ses, una assistida (17.15 h) per a usu-
aris de cadires de rodes i camina-
dors, on podran escollir entre una 
distància de 2, 5 o 10 m. 

La segona, la cursa inclusi-
va (17.30 h), va destinada a perso-
nes amb diversitat funcional, amb 
una llargada aproximada de 800 m.

A les 18.00 h donarà el tret 
de sortida de la cursa de petits, on 
poden participar els infants nas-

cuts des del 2014 i posteriors, 
amb el mateix recorregut de la 
inclusiva. La de mitjans (18.15 h), 
on poden participar els nascuts 
entre el 2010 i el 2013 tindrà una 
llargada de 2.000 m i precedirà 
al plat fort de la tarda, que seran 
els 4.800 m de la cursa de grans, 
per a nascuts el 2009 i anteriors.

La inscripció és totalment 
gratuïta i es pot fer presencial-
ment a les pistes d’atletisme del 4 
al 8 de setembre, de 18.30 a 20.30, 
o per correu electrònic a cacas-
tellar@gmail.com. El reglament 
es pot consultar a www.clubatle-
ticcastellar.cat.  || A. SAN ANDRÉS
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Aquest dilluns passat, l’FS Castellar 
va arrencar la pretemporada amb els 
primers entrenaments. L’equip de Darío 
Martínez continuarà per segona temporada 
consecutiva a Tercera Divisió, on no vol 
patir per salvar-se.

Dos mesos després d’haver salvat la 
categoria en l’última jornada de Lliga, els 
taronges arrenquen amb noves fites per 
aconseguir i continuar sorprenent. Amb un 
any d’experiència a divisió nacional, l’equip 
s’ha reforçat amb tres incorporacions i 
manté el bloc de gent jove de la casa que 
els va fer assolir l’èxit.

Amb quatre entrenaments la primera 
setmana i tres en les posteriors, els de 
Martínez s’han reforçat amb l’esquerrà 
David Giménez, que arriba des de la màxima 
categoria juvenil, on ha militat en el Club 
Natació Sabadell. 

El mateix club d’on prové el porter 
Loren Silva, que retorna al club unes 
temporades després de marxar, amb la difícil 
missió de substituir el mite Rubén Vidigal, 
que va retirar-se a final de la temporada 
passada. 

Toni López és el tercer reforç 
d’un equip que tornarà a comptar amb 
l’experiència de noms com Xec Tarruell, 
Quim Juncosa i Álex Martínez com a armes 
principals per afrontar el que ha de ser 

Amb la mirada ben alta per a la nova temporada

L’equip vol arrencar amb la mateixa eufòria de final de temporada, on va aconseguir salvar la categoria. || A. S.A.

FUTSAL | 3A DIVISIÓ

L’equip de Darío Martínez vol optar a objectius més alts que la permanència, després d’una temporada complicada

el curs de consolidació. Juntament amb 
els joves jugadors de la casa, que van ser 
decisius al final de la temporada passada, 
la moral de l’equip està molt alta i volen 
continuar amb aquesta línia ascendent.

El tècnic, que dirigirà el sènior per 
tercer any consecutiu –el cicle més longeu 
de Martínez en un club– vol apuntalar totes 
les facetes del joc per evitar sorpreses, 
però no es fixa un objectiu: “Havent agafat 
l’experiència dels últims tres mesos en 
competició, volem poder exhibir aquest 
nivell durant tot l’any. 

Evidentment, el temps ens posarà 
en el nostre lloc, no tenim un objectiu, 
però treballem al màxim en el dia a dia”. 

Com explica, la realitat serà la que 
posarà l’equip al seu lloc, però veure les 
orelles al llop els servirà per no cometre 
errors de nouvinguts en els partits, la 
carència principal durant la temporada 
passada.

Aquest dissabte (18.30 h), l’equip 
s’enfrontarà al CEFS Manlleu de Divisió 
d’Honor en el primer test de pretemporada 
al Joaquim Blume, mentre que dilluns ho 
faran contra el juvenil de Divisió d’Honor 
Nacional del CN Sabadell i dissabte 9 de 
setembre contra l’Escola Pia de Sabadell 
de 2a B. El 30 de setembre iniciaran la lliga 
visitant al Terrassa FC. 
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L’equip castellarenc del Mago Pop 
estrena amb èxit a Broadway
Sis professionals de la vila han fet tàndem amb el mag de Badia, que ha fet el salt al teatre de Nova York durant 10 dies

Broadway ha estès la catifa vermella 
per rebre l’equip del Mago Pop   que, 
el passat 20 d’agost, va estrenar al te-
atre Ethel Barrymore de Nova York. 
Amb el mag, hi treballen sis professi-
onals castellarencs, que ens han nar-
rat l’experiència del somni americà.

Ells són Pep Martí (disseny grà-
fic i vídeo), Dani Ras (il·lustrador), 
Marc Tresserras i Bernat Mumbar-
dó (departament Comercial), Dídac 
Prat (tècnic i cap de Màgies), i Pilar 
Pérez, mànager de l’Antonio Díaz. 

Antonio Díaz també va convidar 
l’estrena els castellarencs Joan Grané, 
que fa quatre mesos que va deixar la 
companyia i que va ser el productor 
executiu de Nada es Imposible i Nada 
es imposible - Brodway edition, i la Carla 
Graells, que fa dos anys que va deixar 
la companyia i que s’ocupava del de-
partament de producció.

L’oportunitat del Mago Pop d’es-
trenar a Broadway no va arribar per 
casualitat. “Nosaltres hem buscat  
anar-hi, ja portàvem cinc anys cui-
nant-ho”, diu Pérez, la mànager de 
l’Antonio Díaz. Reconeix que la Bro-
adway league és molt tancada i acon-
seguir que algú de fora pugui estre-
nar és realment difícil. “Vam haver 
de fer una investigació de tots els 
teatres, picar moltes portes, i no 
tots ens rebien”, afegeix Pérez.

Abans de tancar l’espectacle a 
Broadway, els van voler conèixer i, 
per tant, van visitar Barcelona per 
veure l’espectacle. “Se’n van enamo-
rar i vam tancar contracte el mes 
de febrer de 2020”. Però aleshores 
va començar la pandèmia.

A partir d’aquell moment, amb-
dues parts van seguir en contacte. 
L’equip del Mago Pop va mirar altres 
teatres, però molts havien tancat i 
molta gent havia perdut la feina. Per 

  Marina Antúnez

aquest motiu, van haver de tornar a 
picar pedra. “Mentrestant, nosal-
tres estàvem engrandint l’espec-
tacle, fent-lo més espectacular, i 
vam haver de buscar un teatre mes 
gran”. Fins aleshores, s’havia repre-
sentat Nada es imposible i van fer-lo 
créixer convertint-lo en Nada es im-
posible - Broadway edition. 

El procés ha estat molt complex, 
amb moltes reunions i anades i vin-
gudes. Als Estats Units no hi ha se-
guretat social i tot va amb sindicats, 
també els teatres. “Finalment, ens 
vam arriscar, sense inversors”. 

Les primeres impressions de 
l’equip del Mago Pop a Nova York es 
remunten als dies 1 i 2 de juny, quan 

van anar a fer reunions amb l’equip 
d’O&M i amb l’Agència de Comunica-
ció AKA. “Estem molt contents dels 
serveis que ens han ofert i com han 
promocionat el nostre espectacle i 
l’Antonio Díaz com a il·lusionista”. 

l’estrena

Per l’estrena, el Mago Pop va aterrar a 
Nova York amb un avió il·lustrat amb 
la seva pròpia imatge. “Va ser el pri-
mer artista europeu amb un espec-
tacle unipersonal que va aconse-
guir arribar a Broadway aterrant 
amb el seu propi avió, no s’havia fet 
mai i va xocar molt”. 

Durant els 10 dies a Broadway, 
el Mago Pop va fer 18 representaci-

Equip i amics del Mago Pop a Nova York, entre els quals, sis castellarencs que han treballat amb el mag per arribar a Broadway. || CEDIDA

El Mago Pop a Nova York. || CEDIDA

ons, que van ser un èxit de vendes. 
“L’estrena va ser increïble, el pú-
blic novaiorquès ens ha rebut molt  
bé, i també hi va haver espanyols 
que van aprofitar el viatge per ve-
nir-nos a veure”, diu Pérez. 

També han rebut molt bones 
crítiques de la premsa americana. 
De fet, Díaz va fer una intervenció al 
programa ‘Today Show’ de la NBC, 
líder d’audiència dels matins als Es-
tats Units. “L’Antonio  va apostar 
per fer un súper joc que va ser un 
èxit brutal i que es va fer viral a tot 
el món”. Gràcies a això, van sorgir 
moltes més peticions d’entrevistes 
i Díaz es va fer famós. “L’aturaven 
pel carrer i li demanaven fotos”. 

La il·lusió d’anar a Broadway, 
doncs, s’ha convertit en felicitat. “Tot 
ha sortit perfecte, n’estem molt con-
tents”, afirma Pérez. “El Mago Pop 
és, segurament, l’il·lusionista més 
espectacular del món ara mateix, el 
que ha aconseguit ell només seria 
equiparable al que va fer en el seu 
moment David Copperfield”, diu la 
seva mànager, que afegeix que “Díaz 
és un il·lusionista talentós i també 
un creador dels seus shows perquè 
fa coses diferents”. En aquest sen-
tit, el seu look s’escapa de l’estereotip 
dels mags, “ell vesteix com si fos un 
cantant de pop”. També té visió em-
presarial i procura que els números 
surtin: “Vetlla perquè la gent que 
hi treballem puguem viure d’ai-
xò, que a l’empresa siguem com 
una família”. 

 Tot i que Broadway els va pro-
posar prorrogar, “no serà possible 
perquè tenim programats els pro-
pers dos anys”. De moment, tornen 
al Teatre Victòria de Barcelona a par-
tir de l’octubre. Després, actuen al te-
atre propietat del Mago Pop, el Bran-
son Magic Theatre (Missouri), des 
del mes de maig i durant tot l’estiu, i 
després, fan temporada a Madrid.  
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ESPECTACLES | TARDOR 2023

Abonaments 
de l’Auditori, 
a la venda
L’equipament municipal ofereix la 
possibilitat d’adquirir entrades amb 
descompte als 7 espectacles programats 
del 30 de setembre al 22 de desembre

Fins al 8 de setembre, l’Ajuntament 
posa a disposició de la ciutadania la 
compra d’abonaments per a la tem-
porada estable de teatre, música i 
dansa d’aquest trimestre, que es de-
senvoluparà des d’aquest mateix se-
tembre fins al desembre del 2023. 

Aquests abonaments es podran 
adquirir de dues maneres: comprant 
els abonaments al web www.audito-
ricastellar.cat o bé presencialment, 
sempre amb cita prèvia, per a les 
persones que no tenen accés a In-
ternet o que tinguin dificultat a l’ho-
ra de comprar entrades de manera 
electrònica. En aquest segon cas, 
caldrà trucar al telèfon 93 714 40 40 
i demanar per la Regidoria de Cultu-
ra, de dilluns a divendres de 9 a 14 h. 
Les entrades es podran rebre en for-
mat digital per correu electrònic o 
en format físic, dins un sobre regal.

La persona abonada a la tem-
porada adquireix les entrades a 10 
euros per espectacle, mentre que el 
preu de l’entrada anticipada és de 13 
euros i, si la compra es fa a taquilla, 
serà de 16 euros.

Els interessats podran escollir 
entre l’abonament complet, que in-
clou els 7 espectacles de la tempora-
da (per 70 €), o bé l’abonament perso-
nalitzat, amb què podrà seleccionar 

els 4 espectacles que més li agradin 
(per 40 €). D’altra banda, també 
podrà seleccionar la fila i la buta-
ca, seguint les seves preferències.

Les propostes començaran el 
30 de setembre, a les 20 h, amb El 
substitut. Com ser tu mateix i no morir 
en l’intent. Pep Plaza ens ofereix un 
monòleg que no és un monòleg, en 
companyia de més de 50 personat-
ges que hi són però que no hi són. 
Es tracta d’un espectacle inimita-
ble que combina l’humor, la sàtira 
i la música.

El dia 7 d’octubre, a les 20 
hores, s’ha previst la representació 
de Els secundaris. Aquesta és la his-
tòria d’una actriu i un actor secun-
daris que comparteixen, entre ca-
metes d’un teatre, el neguit abans 
d’estrenar. Anirà bé o no anirà bé 
l’estrena? En un embat de vivènci-
es hilarants, tots dos faran el possi-
ble perquè sigui així.

Dissabte 21 d’octubre, a les 20 
hores, Pere Arquillué puja a l’esce-
nari de l’Auditori Municipal amb El 
cos més bonic que s’haurà trobat mai 
en aquest lloc. Una mort en una obra 
de teatre sempre ha de servir per a 
alguna cosa, i en el cas d’aquest mun-
tatge és el brutal assassinat d’un noi 
de disset anys en el si d’una comuni-
tat rural el que activa la recerca de 
sentit dels personatges al voltant de 
la víctima sacrificial.

  Marina Antúnez El dia 4 de novembre, a les 20 
hores, és previst l’espectacle de 
dansa i música de petit format Bots 
pel canvi, amb Basket Beat. Botar 
junts no és fàcil, però quan s’aconse-
gueix… alguna cosa canvia! L’equip 
de Basket Beat porta a escena els 
temes més clàssics de l’orquestra 
i d’altres de nova creació, i mos-
tra sense complexos les inquietuds 
educatives i artístiques de la banda.

Dissabte 18 de novembre, 20 
h, i diumenge 19 de novembre, 19 h, 
la Sala de Petit Format de l’Ateneu 
acull la proposta teatral Hamlet 0.1, 
interpretada per Enric Cambray.  
Hamlet, protagonista de la tragèdia 
més famosa de Shakespeare i d’una 
de les obres cabdals de la literatura 
universal, apareix davant del públic 
del segle XXI per explicar, comen-
tar, jugar i disseccionar de manera 
divertida i gamberra el primer acte 
de l’obra que duu el seu nom.

Dissabte 25 de novembre, 20 
hores, i diumenge 26 de novembre, 
19 h, també a la Sala de Petit Format 
de l’Ateneu com en l’anterior espec-
tacle, s’ha programat un concert 
íntim titulat Guillermotta, format 
per cançons de la Guillermina Motta 
interpretades per un alter ego molt 
particular, anomenat Guillermotta, 
encarnat per Jordi Vidal, acompa-
nyat de Jordi Cornudella al piano i 
sota la direcció de Jordi Prat i Coll.

I per finalitzar l’any, el dia 22 de 
desembre, a les 20.30 h, Ignasi Terra-
za Trio amb Joe Pisto i Mar Vilaseca 
aterren a l’Auditori amb el concert 
Around the Christmas Tree. Ells són 
un quintet exclusiu que ens ofereix 
melodies nadalenques conegudes i 
internacionals i cançons tradicio-
nals que avui són part de l’imaginari 
col·lectiu, presentades amb estils de 
jazz, el blues i el gòspel, i combina-
des amb temes originals de Terraza 

Pep Plaza inaugura la temporada a l’Auditori el 30 de setembre amb ‘El substitut. Com ser tu mateix i no morir en l’intent’. || CEDIDA

Arquillué protagonitza ‘El cos més bonic que s’haurà trobat mai en aquest lloc’. || CEDIDA

que venen a renovar amb aire fresc 
el repertori propi d’aquestes dates.

Cal tenir en compte que els es-
pectacles familiars i l’espectacle Ju-
dici a un seductor no estan inclosos 
als abonaments i que les entrades in-
dividuals per a tots els espectacles 
es posaran a la venda a partir del 13 
de setembre. D’altra banda, els qui 
estiguin abonats també rebran una 
invitació per participar a l’Escena-
ri Secret, quan aquest s’organitzi. 
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El Calissó Cultural ja ha fet pública 
la programació de concerts previs-
tos per aquest mes de setembre a les 
xarxes socials.

El cicle arrenca aquest mateix 
dia 1, a les 21 hores, amb la música 
de Flors de Bach, liderada pel cas-
tellarenc Albert Llauger. Dijous dia 

El Calissó arrenca motors 
amb concerts al setembre

Albert Llauger obre els concerts al Calissó Cultural aquest setembre 2023. || CEDIDA

7, el ritme segueix amb Soul Lovers, 
també a les 21 hores. 

Dissabte dia 9, a les 18 hores, i 
amb un acte inclòs a la gran festa de la 
vila, s’ha programat un mercat d’art 
en què participen diversos artistes 
locals, amb l’amaniment musical de 
Cal Bruc (Oriol Amat).

Divendres 15, a les 21 hores, s’ha 
previst un concert dels The Hoodoo 
Doctors, un quartet format per fanà-
tics del blues, amb un contundent di-
recte que ens submergeix en l’atmos-
fera i l’ambient dels mítics juke joints 
dels Estats Units.

Dissabte dia 16, Titu Martí 
també actua al Calissó, a les 21 hores.   
És un cantautor català nascut a Me-
norca, de formació autodidacta, que 
fa uns anys va començar a endins-
ar-se en el món de la creació de can-
çons. La seva música d’estil pop-folk 
d’autor ens transporta a un para-
digma mediterrani i d’esperit crític.
Divendres 22, també a les 21 h, els 
protagonistes seran Falcon & Fir-
kin, i dissabte 23, actuarà la banda 
L’Orgull de Barri. 

L’últim cap de setmana de se-
tembre també sonarà amb força. Di-
jous 28, amb Miri’s Way a les 21 h; di-
vendres 29, amb Els Blue Monkeys a 
les 21 h, i dissabte 30, qui actuarà serà 
Jan Bonet, també a les 21 h.

Tots els concerts són gratuïts 
i compten amb el servei de bar de 
l’establiment de Cal Calissó.   || M. A.

MÚSICA | PROGRAMACIÓ

La Sala Blava de l’Espai Tolrà es converteix en l’escenari del curset de 
sardanes i danses del món que coordinen Jordi Gastó i Montserrat Serra. 

Qui vulgui aprendre a ballar sardanes o danses del món, passant per 
diversos països i les seves tradicions, pot trucar al telèfon 606 906 251, en 
què els interessats podran informar-se de com i quan es desenvolupen les 
classes, que durant el curs, tenen lloc cada dimarts, de 20 h a 21.30 hores.

A més de ballar, els organitzadors aconsellen les classes a tothom 
qui vulgui fer noves amistats i passar una bona estona.  || M. A.

Curset de sardanes 
i danses del món

Ballada de sardanes a la Sala Blava de l’Espai Tolrà.  || ARXIU

BALL | ESPAI TOLRÀ
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Escape room dut a terme a la biblioteca per Festa Major en una foto d’arxiu. || L’ACTUAL

INSCRIPCIONS | ACTIVITAT

Escape 
room a la 
biblioteca
La Biblioteca Municipal Antoni Tort 
ha programat, per al 16 de setembre, 
una activitat per a infants de 6 a 12 
anys. Es tracta d’un escape room 
que es durà a terme a l’interior de 
la biblioteca i per participar-hi cal 
inscriure’s prèviament. Aquestes 
inscripcions començaran el dia 4 

de setembre i s’han de fer presenci-
alment, acudint a la biblioteca. Cal 
tenir en compte que l’infant que vul-
gui inscriure’s haurà de fer l’activi-
tat acompanyat d’un adult que, al seu 
torn, podrà acompanyar fins a dos 
infants. D’aquesta manera, s’evita 
que hi hagi el màxim d’infants l’ac-
tivitat, que és gratuïta. 

S’han previst dos grups infan-
tils: de les 10.30 h a les 11.30 h i de les 
11.45 h a les 12.45 h. Cada grup serà 
d’un màxim 30 places.

D’altra banda, la biblioteca 
també es prepara per a la jornada 
de portes obertes de l’ampliació de 
l’equipament municipal, que tindrà 
lloc durant aquest mes de setembre 

(data encara per confirmar). Amb 
motiu de la inauguració, s’ha pre-
vist l’espectacle El gaudi de la pa-
raula dita. Es tracta d’una lectura 
dramatitzada de diversos textos, en 
concret, d’un fragment d’El temps de 
les cireres de  Montserrat Roig, La in-
terpretació dels somnis d’Empar Mo-
liner, Zerafina de Mercè Rodoreda, 
La Rambla de les flors Josep Maria 
de Sagarra, el diàleg entre Dorina 
i Mariana de Tartuf o l’impostor de 
Molière, El cor delator d’Edgar A. 
Poe, i Halitosi i En un temps llunyà 
de Quim Monzó, que recitaran els 
actors i actrius d’Agnès Hernàndez, 
Héctor Hernàndez, Lídia Caballé, 
Joan Solé i Mònica Mimó.  ||  M. A.

Artistes que visitaran L’Alcavot aquest setembre

L’Alcavot ha fet pública la programa-
ció d’aquest setembre. L’activitat co-
mença dissabte dia 2, a les 19 hores, 
quan s’ha previst la inauguració d’Al-
bert Carnicé, un artista sabadellenc 
que mostrarà una trentena d’obres. 
Aquesta exposició es podrà visitar 
durant els dies de Festa Major i ser-
virà per commemorar el cinquan-
tenari de la seva primera exposició, 
que va tenir lloc a Sabadell l’any 1973.

Es podrà veure fins al dia 1 d’oc-
tubre. L’horari de visita serà de 12 h 
a 14 h els matins dels dies festius i de 
18 h a 20 h cada dia a la tarda, excep-
tuant, com és habitual, els dies que 
hi ha espectacle a la sala.

Dissabte 16, a les 20.30 hores, 
i diumenge 17, a les 18.30 hores, es 

podrà gaudir d’una representació 
teatral titulada Sobre el verano más 
fresco del resto de nuestras vidas y los 
imbéciles, de la Companyia8. Es trac-
ta d’una obra de teatre original de 
José Antonio Aguado i dirigida per 
ell mateix.

La Companyia8 presenta un 
espectacle teatral que tracta l’en-
frontament entre dues dones, una 
sogra i una nora. Viurem un thriller 
psicològic, una crònica negra d’una 
desaparició, amb armaris, pistoles i 
segones intencions.

Dissabte 23, a les 20.30 hores, 
s’ha previst una actuació multidisci-
plinària titulada Akelarre, ara i aquí. 
L’Alcavot Espai Cultural acull aques-
ta producció que integra música, can-
çons i interpretació. L’espectacle, 
presentat en format cafè-teatre, està 
interpretat per Ramon Permanyer. 

  Redacció

PROGRAMACIÓ | ESPAI CULTURAL

La Companyia8 presenta un espectacle basat en l’obra de J. A. Aguad, el dia 16 i 17.  || C.

Ell mateix, al voltant d’un piano, uti-
litzarà les cançons, la música i el te-
atre per plantejar reflexions sobre 
el lliure albir,  la hipotètica capacitat 
dels agents racionals de poder exer-
cir control sobre les nostres accions, 
i la consciència. 

La música serà protagonista 
dissabte dia 30, a les 20.30 h. L’Al-
cavot proposa un concert de jazz ti-
tulat Jazz per a un vespre de tardor, 
amb una gran varietat de temes i un 
homenatge als músics d’aquest gène-
re. Joan Sellent, conegut per la seva 
faceta de traductor, serà l’encarregat 
de fer sonar la flauta i el saxo, acom-
panyat per una colla d’amics que 
formen un combo fantàstic. Sandra 
Mingot hi posarà la veu, Greg Proulx 
tindrà cura de la guitarra, Paula An-
tonio tocarà el  baix i Jordi Gual s’en-
carregarà de la bateria. 
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DESTAQUEM EXPOSICIONS I ALTRES

de l’1 al 12 de setembre de 2023

DIVENDRES 1
21 h -  MÚSICA
Concert de Flors de Bach
Calissó Cultural
Organització: Calissó Cultural

DISSABTE 2
19 h - PROPOSTA
Inauguració exposició d’Albert 
Carnicé
L’Alcavot Espai Cultural
Organització: L’Alcavot

DIUMENGE 3
18 h – BALL
Ball a càrrec de David Swing
Sala Blava de l’Espai Tolrà
Organització: Amics del Ball de Saló

DILLUNS 4
9.30 h  - PROPOSTA
Campanya de donació de sang
La Fàbrica
Organització: Banc de Sang i Teixits

DIMECRES 6
19 h – INAUGURACIÓ
Exposició ‘Castellar en el temps’
Refrigeri amb actuació musical
Calissó Cultural
Organització: Calissó Cultural i 
Centre d’Estudis Castellar – Arxiu 
d’Història

20 – PROPOSTA
Assaig especial FM dels Castellers
Espai Tolrà
Organització: Castellers de Castellar

DIJOUS 7
21 h -  MÚSICA
Concert de Soul Lovers
Calissó Cultural
Organització: Calissó Cultural

21 h – MÚSICA
Kor Ítsia  al cel obert
El Mirador
Organització: Cor Sant Esteve

21.30 h – CINEMA
Cinema de Festa Major: 
Te estoy amando locamente
Auditori Municipal
Organització: CCCV

19.30 h – PROPOSTA
Recepció institucional a les entitats 
ciutadanes del municipi i lliurament 
de la Medalla de la Vila a Albert 
Cornet Calveras a títol pòstum
Jardins del Palau Tolrà
Organització: Ajuntament

DIVENDRES 8
11.30 h – PROPOSTA
Festa de les Marededeus Trobades
Ermita de la Mare de Déu de les 
Arenes
Organització: Amics de l’Ermita de 
les Arenes

17 h – PROPOSTA
Taller familiar: Mons de 
Playmobil: muntar i jugar
Ludoteca Municipal
Organització: Ludoteca Municipal

Festa Major de Castellar 2023 
* Consulteu el suplement FM

 
 

 

DISSABTE 9
Festa Major de Castellar 2023 
* Consulteu el suplement FM

18 h – PROPOSTA
Mercat d’art amb Cal Bruc
Calissó Cultural
Organització: Calissó Cultural

DIUMENGE 10
Festa Major de Castellar 2023 
* Consulteu el suplement FM

DILLUNS 11
Festa Major de Castellar 2023 
* Consulteu el suplement FM

11 h – PROPOSTA
Acte institucional amb motiu de 
la Diada Nacional de Catalunya
Al peu de la senyera de la plaça de 
Catalunya
Organització: Ajuntament

DIMARTS 12
Festa Major de Castellar 2023 
* Consulteu el suplement FM

Cinema de Festa Major: 
‘Te estoy amando locamente’
Dijous 7 · 21.30 h · Auditori Municipal

Dijous que ve, el Club Cinema Castellar Vallès 
ha previst la projecció de la pel·lícula ‘Te estoy 
amando locamente’, dirigida per Alejandro 
Marín i protagonitzada per Omar Banana, Ana 
Wagener, Alba Flores, Pepa Gracia, Alex de la 
Croix, Carmen Orellana i Jesús Carroza, entre 
d’altres. El film ens situa a Sevilla, l’any 1977, en 
un moment en què l’homosexualitat és delic-
te. La Reme, una mare tradicional moguda per 
l’amor del seu fill, un adolescent aspirant a ar-
tista, s’involucrarà al moviment LGTBI andalús, 
gestat paradoxalment al si de l’Església.

Exposicions de Festa Major de Castellar 2023 
* Consulteu el suplement FM

L’admissió d’actes finalitzarà, com a màxim, el dimecres a les 12.30 h

#lactualesinformaciowww.lactual.cat

60.000 
visites web mensuals
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FARMÀCIES DE GUÀRDIA 
 
 
DIVENDRES 01 EUROPA 
DISSABTE 02 EUROPA 
DIUMENGE 03 YANGÜELA 
DILLUNS 04 BONAVISTA 
DIMARTS 05 CASANOVAS 
DIMECRES 06 LLUCH 
DIJOUS 07 PERMANYER 
DIVENDRES 08 CATALUNYA 
DISSABTE 09 BONAVISTA 
DIUMENGE 10 CASTELLAR 

Farmàcia Casanovas
937 143 376 · Av. St. Esteve, 3
Farmàcia Permanyer
937 143 829 · Ctra. de Sabadell, 48
Farmàcia Catalunya Núria
655 41 61 41 · Balmes, 57
Farmàcia Lluch
937 145 025 · Av. St. Esteve, 71
Farmàcia Pilar Vilà Boix
937 159 099 · Barcelona, 58
Farmàcia Yangüela 
937 145 289 · Torras, 2
Farmàcia Europa 
937 472 890 · Barcelona, 78-80
Farmàcia Castellar 
937 203 825 · Ctra. Sabadell, 3

DEFUNCIONS 

Servei d’urgència nocturn: a partir 
de les 24 h es deriva a les farmàcies 
de guàrdia de Sabadell i Terrassa.

Farmàcies servei 24 hores Sabadell:
Farmàcia Carrera: ctra. de Terrassa, 377

“L’única cosa que respecta el poder és el poder.”
Malcolm X

POSTALS DE CASTELLAR 
 

Les eixides i la part posterior de tres cases del carrer de Sant Iscle, un dels carrers més antics i em-
blemàtics de la vila, a més d’un dels més estrets. Se’l coneix amb aquest nom perquè antigament 
portava a la capella de Sant Iscle i Santa Victòria, segurament situada on ara hi ha l’església de 
Sant Esteve. || AUTOR: ESTEVE PRAT || TEXT: CENTRE D’ESTUDIS - ARXIU D’HISTÒRIA DE CASTELLAR DEL VALLÈS

Eixides del carrer Sant Iscle, 1982

penúltima

7/7/2023  
Francisco Barragán Catalán · 92 anys
8/7/2023             
Ana Fernández Tauste  · 94 anys
9/7/2023         
Antonio Romero Feito · 94 anys
26/7/2023           
Francisca Rigola Pujol  · 87 anys

TELÈFONS DINTERÈS: Ajuntament 93 7 14 40 40 ·  Fax Ajuntament 93 714 40 93 · Policia 93 7 14 48 30 · WhatsApp Policia Local (urgències) 696 462 050 · Avaries enllumenat  092 · Bombers 900 131 326 · 93 714 49 
51 Ràdio Castellar 93 714 43 40 · Casal Catalunya 93 715 89 98 · Casal Plaça Major 93 714 36 55 · CAP 93 747 11 11 · Servei de Català 93 714 30 43 · Centre de Serveis 93 747 10 55 · Ambulància 061 Funerària Castellar 
93 727 74 00 · Tanatori 93 747 1 2 03 · Mossos d’Esquadra 112 · Jutjat de Pau 93 714 77 13 · OSB  93 7 14 53 89 · ACC 93 7 14 6 7 39 · Recollida de mobles 900 150  140 · Taxis Castellar 93 7 14 3 7 75 · Parròquia  93 714 52 83

Farmàcia Yangüela
Ctra. Sentmenat, 1

farmaciayanguela.com

Notes que et cauen més 
els cabells a la tardor?

 

Recoma-
nació

Amb la baixada de temperatures a la tardor, 
podem patir una caiguda més aguda del cabell. 
Però tranquils/les, és quelcom força habitual, 
és a dir, notar un increment de caiguda a l’ho-
ra de raspallar-nos-els. De totes maneres, cal 
diferenciar-ho de caigudes més intenses, ja no 
tan habituals, com quan deixem cabells al sofà, 
a la roba o en tocar-nos els cabells amb la mà.
En els casos lleus, una cura exhaustiva i molt hi-
dratant dels nostres cabells és el principal con-
sell per rebatre aquesta caiguda més intensa a 
la tardor, i així recuperar la seva bellesa natural.
Què podem fer?
- Evitar productes lubricants, com les mas-
caretes o els suavitzants, i aplicar sèrums a 
la base del cuir cabellut per enfortir el cabell 
des de l’arrel.
- Si no podem evitar l’ús de l’assecador o la plan-
xa de cabells, cal aplicar productes especials 
que ajudin a protegir els nostres cabells dels 
efectes nocius de la calor extrema.
- Incentivar la fortalesa dels cabells amb suple-
ments que s’administren per via oral.  
- És també recomanable descartar una pos-
sible anèmia o altres dèficits en l’alimentació. 
És sempre molt important incidir en una dieta 
sana i equilibrada, a més de beure molta aigua.

27/7/2023         
Soledad Barragán García · 88 anys
30/7/2023           
Rafael Flores Rivera · 59 anys
31/7/2023  
Antonio Cabrera Castilla · 89 anys

5/8/2023           
Elvira  Sanz Puigdomenech · 91 anys
14/8/2023    
José Molina Maleno ·90 anys
16/8/2023        
Teresa Escalé Careta · 94 anys
16/8/2023       
Maria Parra García · 86 anys
19/8/2023         

Antònia Riera Rovira · 85 anys
20/8/2023  
Carmen Castillo Ramos · 91 anys
20/8/2023 
Maria Mora Rubio · 85 anys
21/8/2023 
Katerina Ludvikova Briza · 71 anys
22/8/2023     
Maria Peralta Balta · 87 anys
26/8/2023 
Maria Calero Pérez · 83 anys
28/8/2023 
Carme Xicola Rosquella · 95 anys
28/8/2023     
Silvia Martínez Estirado · 52 anys       
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Les acadèmies 
d’anglès hem hagut 
d’apujar el nivell

Directora de Nova Language
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Un amor d’estiu a Grècia la va fer descobrir la que seria la 
seva vocació, ensenyar anglès. Li agrada gestionar la seva 
pròpia acadèmia, ubicada ara al carrer Major, però el que 
més gaudeix és ensenyar i compartir amb els alumnes

11 respostes

Un tret principal del teu caràcter?
Tenaç
Un defecte que no pots dominar?
Controladora
Una persona que admires?
El meu home
Quin plat t’agrada més?
La paella
Un indret?
Còrdova
Un llibre?
‘Jane Eyre’, Charlotte Brontë
Un grup?
Queen
Una pel·lícula?
‘Mamma mia!’, de Phyllida Lloyd
Un racó de Castellar?
La Centraleta
Una branca de l’anglès?
Grammar and vocabulary
Un desig?
Veure el futur de la meva filla

”

“

· Com t’endinses en el món dels 
idiomes estrangers?
Vaig estudiar la carrera de geografia 
i història, i en acabar vaig anar de va-
cances a Grècia i allà vaig haver de fer 
servir l’anglès. I casualitats de la vida, 
el meu primer xicot va ser grec, amb el 
qual havia de parlar també en anglès. 
Vaig començar a anar a acadèmies a 
especialitzar-me en anglès fins que va 
arribar un moment que vaig comen-
çar a treure’m la titulació. Finalment, 
em van contractar en una acadèmia 
d’idiomes i allà vaig estar-hi 10 anys.

· Vas fer un canvi de professió.
Més o menys, perquè jo tenia la titula-
ció de professora i de fet, havia estat en 
un institut fent classes d’història, però 
em va enganxar el canvi de model edu-
catiu i  pel meu caràcter em vaig ado-
nar que no m’hi podia dedicar. Sent 

alumna a l’acadèmia d’anglès em vaig 
adonar que allò sí que m’agradava, la 
manera d’ensenyar, la metodologia i 
que no m’allunyava tant de la profes-
sió de professora. I gràcies a això vaig 
descobrir aquesta faceta.

· I després d’aquest període, de-
cideixes obrir el 2005 la teva aca-
dèmia Nova Language, al carrer 
Passeig, a Castellar. 
Sí, amb una altra companya. Després 
d’uns anys ella va decidir deixar-ho i jo 
vaig continuar amb el projecte. A Nova 
Language seguim el patró d’ensenyar 
les cinc habilitats de l’anglès i no sim-
plement gramàtica per superar un 
examen oficial. Quan vens a una aca-
dèmia no vens a aprovar l’assignatura 
d’anglès de l’escola, vens a aprendre la 
llengua, a dominar-la, a entendre-la, a 
parlar-la. I com a professora i també di-
rectora, m’agrada moltíssim innovar.  

· Quin és el perfil dels alumnes?

Tenim alumnes de totes les edats a 
partir dels 3 anys. Una gran part venen 
amb l’objectiu d’aconseguir el PET, el 
First Certificate o l’Advanced, però 
també tenim alumnes que volen man-
tenir el nivell d’anglès i oferim classes 
de conversa. Els estudiants d’ESO 
i batxillerat són els que ocupen més 
franja horària. El 2017 m’havia expan-
dit i tenia l’acadèmia repartida en dos 
locals, en el de sempre al carrer Pas-
seig i a la llibreria La Centraleta del 
carrer Major, local que vam comprar 
amb el meu home, el Carlos. La pandè-
mia, però, va fer una gran escabetxina 
i d’aquí surt la idea de traslladar-nos 
definitivament a La Centraleta i dei-
xar l’altre local. I des de setembre del 
2022 estem únicament al carrer Major.

· Aquesta proposta de combi-
nar llibreria i acadèmia com 
està funcionant?
Molt bé. Quan ell va muntar la llibre-
ria, ja ho va fer amb la idea d’anar més 

enllà, oferir un espai cultural. Des-
prés de la pandèmia vam pensar que 
havíem d’unir forces i així ho vam 
fer. Les dues plantes de dalt són per 
a l’acadèmia i la planta baixa, la lli-
breria. I trobo que s’escau molt. Si ne-
cessitem material o llibres, ho tenim 
a baix i, amb els alumnes, sempre hi 
ha molt de moviment a l’establiment.

· A diferència de quan vas comen-
çar amb l’acadèmia, ara a les es-
coles i instituts es fa més anglès. 
Has copsat la millora?
Sí, les escoles s’han posat les piles i, per 
tant, les acadèmies hem hagut d’apu-
jar el nivell. L’any passat ja vaig fer una 
reestructuració de l’acadèmia per co-
mençar ja amb les noves nomenclatu-
res i cursos. De fet, n’he reduït, perquè 
ja no es necessiten tants anys per acon-
seguir la fita del First, per exemple, i 
cada vegada se’l treuen abans. 

· Es veu de seguida quan algú té 

facilitat per aprendre idiomes?
Sí. Cadascú té unes habilitats que són 
innates i altres que les han d’anar de-
senvolupant. Hi ha nanos que comen-
cen sense saber absolutament res i en 
poc temps els notes la destresa de l’oï-
da, la pronunciació... Després hi ha al-
tres que els costa, però amb constàn-
cia i recursos, aconsegueixen l’objectiu. 
Una cosa bona d’ara, que en la meva 
època no teníem, són les sèries, els vi-
deojocs i fins i tot el TikTok.

· En aquests moments tenim a la 
nostra disposició aplicacions, tra-
ductors, la IA... cap a on va l’apre-
nentatge de l’anglès?
Jo espero que la gent continuï estudi-
ant anglès. Crec que un ordinador no 
pot substituir un professor. Durant la 
pandèmia la modalitat en línia ens va 
ajudar moltíssim, però és una combina-
ció. Totes aquestes eines ens ajuden a 
funcionar millor, però depèn de cadas-
cú si les fem servir bé o malament.  

  Cristina Domene


